
 

 

  

 

  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

LIIKUNTAPAIKKASELVITYS 

2025 
Yhdistyskysely 

Tulokset koonnut liikuntapäällikkö Inkeri Jortikka 
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Yhdistyskysely 

Keväällä 2025 tehtyyn yhdistyskyselyyn vastasi 5 yhdistystä, jotka olivat kaikki urheiluseuroja. 

Yhdistystoiminnan kuvauksien perusteella kyselyyn vastanneet seuraavat edustivat 

pesäpalloa, frisbeegolf, jääkiekkoa, jalkapalloa ja lisäksi yksi seuroista kuvasi toimintaansa 

laaja-alainen useampaa liikunta- ja urheilulajia edistävä ja harjoittava seura. Seuran 

toiminnassa on kaiken ikäisiä ja erilaisilla tavoitteilla liikuntaa ja urheilua harrastavia. 

Kyselyyn vastanneiden seurojen (n=5) jäsenmäärässä oli vaihtelua 60 – 750 jäsenen väliltä. 

Keskiarvo jäsenmäärälle vastaajien kesken oli 266. 

Jäsenmäärän kehitykseen liittyen vastaajista 60 % (n=3) jäsenmäärä on kasvanut ja 40 % 

(n=2) pysynyt samana. 
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Yhdistyksien käyttämät liikuntapaikat 

Yhdistyksiltä kysyttiin, että mitä liikuntapaikkoja käyttävät toiminnassaan niinä vuoden 

aikoina, kun kyseiset paikat/mahdollisuudet ovat käytettävissä.  

Eniten käytössä kyselyyn vastanneilla seuroilla olivat Liikuntahallit ja -salit (17 liikuntatilaa, 

13:sta kiinteistössä) 80 % vastaajista käyttää tiloja viikoittain tai joitakin kertoja/kk, 

urheilukenttiä tai tekonurmikenttiä käyttää vastaajista 50 %. Neljäsosa eli 25 % käyttää 

viikoittain muita palloilukenttiä ja koulujen kenttiä (13 kpl), ulkokuntoilualueet (6 kpl), 

ulkoilureitit (4 kpl). Yhdistyskyselyyn vastanneet eivät käytä toiminnassaan lainkaan 

kuntosaleja, uimarantoja- tai paikkoja, skeittipaikkoja, tenniskenttiä, talviuintipaikkaa tai 

luistelukenttiä.  

Taulukko 1. Yhdistyksen toiminnassaan käyttämät liikuntapaikat.  Keskiarvo kertoo kuinka 

usein tilaa käytetään. Mitä pienempi keskiarvo on, sitä enemmän tilaa käytetään vastaajien 

keskuudessa. 

 Viikoittain Joitakin 

kertoja/kk 

Satunnaisesti Ei 

lainkaan 

Keski-

arvo 

Uimahalli (1kpl) 0,0% 0,0% 25,0% 75,0% 3,8 

Kuntosali (Turengin liikuntahalli,Delfort Areena, 

uimahalli) (3kpl) 

0,0% 0,0% 0,0% 100,0% 4,0 

Liikuntahallit ja -salit (17 liikuntatilaa, 13:sta 

kiinteistössä) 

20,0% 60,0% 0,0% 20,0% 2,2 

Urheilukenttä (3 kpl) 50,0% 0,0% 25,0% 25,0% 2,3 

Tekonurmikenttä (3 kpl) 50,0% 0,0% 0,0% 50,0% 2,5 

Muut palloilukentät ja koulujen kentät (13 kpl) 25,0% 0,0% 50,0% 25,0% 2,8 

Ulkokuntoilualueet (6 kpl) 25,0% 0,0% 25,0% 50,0% 3,0 

Uimarannat ja -paikat (11 kpl) 0,0% 0,0% 0,0% 100,0% 4,0 

Ulkoilureitit (4 kpl) 25,0% 0,0% 0,0% 75,0% 3,3 

Monitoimikaukaloita (4 kpl) 0,0% 0,0% 25,0% 75,0% 3,8 

Kuntoportaat (2 kpl) 0,0% 50,0% 25,0% 25,0% 2,8 

Skeittipaikat (2 kpl) 0,0% 0,0% 0,0% 100,0% 4,0 

Frisbeegolf-radat (2 kpl) 20,0% 0,0% 0,0% 80,0% 3,4 

Koulujen/päiväkotien piha-alueita (12 kpl) 0,0% 0,0% 50,0% 50,0% 3,5 

Tenniskentät (4 kpl) 0,0% 0,0% 0,0% 100,0% 4,0 

Ladut (13 kpl) 25,0% 0,0% 0,0% 75,0% 3,3 

Talviuintipaikka (1 kpl) 0,0% 0,0% 0,0% 100,0% 4,0 

Luistelukentät (13 kpl) 0,0% 0,0% 0,0% 100,0% 4,0 

Pyörätiet 0,0% 0,0% 25,0% 75,0% 3,8 

Luontopolut/ulkoilualueet 0,0% 25,0% 25,0% 50,0% 3,3 

Yhteensä 12,0% 6,8% 13,8% 67,5% 3,4 
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Yhdistyksien tyytyväisyys liikunnan harrastamisen olosuhteisiin / liikuntapaikkoihin  

Vastaajien piti arvioida, että kuinka tyytyväisiä he ovat liikunnan harrastamisen 

olosuhteisiin/liikuntapaikkoihin eri näkökulmista näkökulmista. Vaihtoehdot olivat 1= erittäin 

tyytyväinen, 2 = melko tyytyväinen, 3 = melko tyytymätön, 4= erittäin tyytymätön. 

Tyytyväisimpiä vastaajat olivat käytössä olevien harjoitus-/liikuntatilojen saavutettavuuteen, 

ympärivuotisuuteen ja harjoitusaikoihin/-ajankohtiin sillä 80 % oli erittäin tai melko 

tyytyväinen näihin. Melko tyytyväisiä 60 % vastaajista oli käytössä olvien harjoitus-

/liikuntatilojen ja vuorojen määrään. 

Eniten tyytymättömyyttä oli käytössä olevien harjoitus-/liikuntatilojen laatuun (kunto, 

soveltuvuus lajin tarpeisiin) ja kilpailutoiminnan ja/tapahtumien järjestämiseen, joiden 

kohdalla 40 % ei ollut lainkaan tyytyväisiä nykytilanteeseen. 

 

Taulukko 2. Yhdistyksien tyytyväisyys toimintaolosuhteisiin. Mitä pienempi keskiarvon on, niin 

sen tyytyväisempiä vastaajat tilanteeseen ovat. 

 
 Erittäin 

tyytyväinen 

Melko 

tyytyväinen 

Melko 

tyytymätön 

En lainkaan 

tyytyväinen 

En 

osaa 

sanoa 

Keskiarvo 

Käytössänne olevien 

harjoitus-/liikuntatilojen 

laatu (kunto, soveltuvuus 

lajin tarpeisiin) 

20,0% 20,0% 0,0% 40,0% 20,0% 3,2 

Käytössänne olevien 

harjoitus-/liikuntatilojen ja 

vuorojen määrä 

0,0% 60,0% 20,0% 20,0% 0,0% 2,6 

Käytössänne olevien 

harjoitus-/liikuntatilojen 

saavutettavuus 

20,0% 60,0% 0,0% 20,0% 0,0% 2,2 

Käytössänne olevat 

harjoitusajat/-ajankohdat 

0,0% 80,0% 0,0% 20,0% 0,0% 2,4 

Käytössänne olevien 

harjoitus-/liikuntatilojen 

ympärivuotisuus 

20,0% 60,0% 0,0% 20,0% 0,0% 2,2 

Käytössänne olevat 

liikuntatilat ja paikat 

kilpailutoiminnan 

ja/tapahtumien 

järjestäminen 

0,0% 40,0% 0,0% 40,0% 20,0% 3,4 

 

Tarkennuksia toimintaolosuhteisiin liittyen 

Vastaajien oli mahdollista tarkentaa yhdistyksen tyytyväisyyttää olosuhteisiin. Vastaajien 

määrä tähän kysymykseen oli 4. Avoimet vastaukset on purettu ja käsitellään yhtenä 

kokonaisuutena. 

Esille nousi toisen pesäpallokentän ja jäähallin tarve. Lisäksi nostettiin esille ns. haamuvuorot, 

jotka eivät ole käytössä. Tähän toivottiin puututtavan ja nämä tahot pois suljettavan tilojen 

käytöltä määräajaksi.  Lisäksi kerrottiin yhdistyksen tarjoavan omia tiloja liikkujille tavalla, joka 

ei rasita veronmaksajia ja esitettiin toive kunnan kuntoasalien hinnoittelusta ettei 

alihinnoittelulla häirittäisi markkinoita. Lisäksi Turengin tekonurmikentän hoidosta annettiin 

palautetta, että siinä olisi paljon kehitettävää; kumirouhetta liikaa ja liian vähän pieniä 

maaleja, verkot ja maalit usein rikki, tulostaulu ei toimi. Lisäksi toivottiin, että 

ottelutapahtumissa liikuntahallin pukuhuoneisiin päästäisiin lätkällä ilman koodia. 
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Haasteet liikuntapaikkojen olosuhteissa 

Yhdistyksiltä kysyttiin, että minkälaisia haasteita he ovat kohdanneet liikuntapaikkojen 

olosuhteisiin liittyen. Vastaajien määrä n=5. 

Liikuntapaikkojen kunnossapito ja sen puute nousi esille 40 % vastauksia (n=2). Lisäksi 40 % 

vastaajista (n=2) kertoi, että vuoroja on jouduttu varamaan oman kunnan ulkopuolelta, 

koska ei ole mahduttu oman kunnan kentälle tai kunnassa ei ole kyseistä 

liikuntaolosuhdetta. Vuorojen saatavuus tai vuoroihin liittyvät kellonajat nousivat esille myös 

40 % vastauksia. 
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Liikunnan lähitulevaisuuden investoinnit 

Seuraavaksi yhdistykset saivat arvioida, että kuinka tärkeänä liikunnan investointeina 

lähitulevaisuudessa näki erilaiset valmiiksi annetut investointikohteet ja lisäksi vastaajien oli 

mahdollista määrittää oma muu kohde.  

Taustalla valmiiksi annetuille vaihtoehdoille oli, että  

• nykyinen Tervakosken uimahalli on käyttöikänsä päässä. 

• Turengin koulu- ja monitoimikeskuksen 2.vaiheen rakentamisen on suunniteltu alkavan 

vuonna 2026. Tänä vuonna 2025 rakentamisen tarkempi suunnittelu jatkuu ja 

määritetään sitä, että mitä kaikkea rakennetaan ja missä laajuudessa ensi vuonna 

alkavassa 2.vaiheessa. Myös liikuntatilojen laajuus ja se, että siirretäänkö niiden 

rakentaminen myöhempään ajankohtaan on tarkastelun alla. 

• Nykyinen Tervakosken urheilukenttä olisi peruskorjauksen tarpeessa. 

• Nykyiset tekonurmikenttien matot alkavat lähivuosina olemaan uusimisen tarpeessa, 

kulutuksen osalta kovimmassa käytössä on Turengin tekonurmikenttä, joka on 

koulukeskuksen yhteydessä. 

• Hakamäen urheilukenttä ja huoltorakennus saadaan 1.vaiheen osalta käyttöön 

vuonna 2025. Alueelle on varauksia myös muille liikuntapaikoille ja lisäksi kentän 

yhteydestä puuttuu vielä toistaiseksi kuuluttamo pääsuoran yhteydestä sekä katettu 

katsomon osa. 

Kysymykseen saatiin 5 vastausta. Kaikki vastaukset on esitetty taulukossa 3. Erittäin tärkeäksi 

oli eniten valittu Joku muu, mikä vaihtoehto. Tämän vaihtoehdon olivat valinneet erittäin 

tärkeäksi tai melko tärkeäksi 100 % kaikista vastaajista (n=5). Tähän vaihtoehtoon oli 

mahdollista kirjoittaa, että mikä kohde olisi tärkeä ja näitä ehdotuksia tuli vain 2 kpl. 

Ehdotukset jakautuivat Tervakosken frisbeegolf-rataan (n=1) ja jääurheiluolosuhteisiin (n=1).   
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Valmiista vaihtoehdoista eniten tärkeänä nähtiin Turenki 2.vaihe toteutusvaihtoehto A: 

liikuntatilat rakennetaan koulun kanssa samaan aikaan ja Hakamäen urheilukentän alueen 

viimeistely. Nämä vaihtoehdot olivat valinneet 80 % kaikista vastaajista (n=5), joko erittäin 

tärkeänä tai melko tärkeänä. Seuraavaksi tärkeimpänä nousi Tervakosken urheilukentän 

peruskorjaus, jota piti melko tärkeänä 60 % vastaajista. Tämän jälkeen 40 % vastaajista oli 

valinnut joko erittäin tärkeäksi tai melko tärkeäksi tekonurmikenttien mattojen uusinnan ja 

uimahallin joko laaja peruskorjaus tai uusi.  

Vastaajien mielestä (80% vastaajista) se, että Turenki 2.vaihe toteutusvaihtoehto 

B:liikuntatilat rakennetaan erikseen myöhemmin oli joko ei lainkaan tärkeää tai huono idea. 

Taulukko 3. Liikunnan mahdollisten lähitulevaisuuden investointien tärkeyden arviointi. Mitä 

pienempi keskiarvo on, niin sitä tärkeämmäksi kohde koettiin. 

 Erittäin 

tärkeä 

Melko 

tärkeä 

Ei kovinkaan 

tärkeä 

Ei lainkaan 

tärkeä 

Huono 

idea 

Keski-

arvo 

Uimahalli, joko laaja peruskorjaus tai uusi 0,0% 40,0% 40,0% 20,0% 0,0% 2,8 

Turenki 2.vaihe toteutusvaihtoehto A: 

liikuntatilat rakennetaan koulun kanssa 

samaan aikaan 

40,0% 40,0% 0,0% 20,0% 0,0% 2,0 

Turenki 2.vaihe toteutusvaihtoehto 

B:liikuntatilat rakennetaan erikseen 

myöhemmin 

0,0% 0,0% 20,0% 40,0% 40,0% 4,2 

Tervakosken urheilukentän peruskorjaus 0,0% 60,0% 20,0% 20,0% 0,0% 2,6 

Tekonurmikenttien mattojen uusinta 20,0% 20,0% 20,0% 40,0% 0,0% 2,8 

Hakamäen urheilukentän alueen viimeistely 40,0% 40,0% 0,0% 20,0% 0,0% 2,0 

Joku muu, mikä? 100,0% 0,0% 0,0% 0,0% 0,0% 1,0 

 

Tarkennuksia mahdollisiin tulevaisuuden investointeihin liittyen 

Vastaajien määrä 4.   Yksi avoin vastaus saattoi sisältää useampia ehdotuksia ja tästä syystä 

avoimet vastaukset on purettu ja käsitellään yhtenä kokonaisuutena. 

Toiveita tuli yksittäisiä; pesäpalloon uusi harjoittelukenttä, ensilumen latu, 

jääurheiluolosuhteet ja Turengin tekonurmikentän pinnan uusinta. 

Lisäksi kyselystä saatiin palautetta, että se ei huomioi kaupallisia toimijoita, joiden rooli tulee 

vahvistumaan tulevaisuudessa.  

Kunnan hinnoittelusta suhteessa markkinahintoihin saatiin palautetta. 

Ja lisäksi tuli ehdotus, että liikuntapaikkoja olisi vähemmän, mutta niiden ylläpito ja kunto 

pidettäisiin nykyistä paremmalla tasolla. 


